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FARNOSŤ  KRUŽLOV   * 23. 11. 2020 – 06.12. 2020 

Je strach normálny? 

Strach je normálny! Povedal to jeden kňaz, ktorý pokračuje 
ďalej, že sa nepovažuje za nejakého bojka. Vraví, že strach ho 
sprevádzal veľkou časťou jeho života. Pocit neistoty, že mi niečo 

môže ublížiť a že niečo nemám pod kontrolou, prichádzal 
kedykoľvek sa mu zachcelo. Ale časom som sa naučil viesť so 

svojim strachom dialóg. Došlo mi, že pociťovať strach nie je len 
normálne, ale aj to, že v mnohých prípadoch je to 
najprirodzenejšie. Problém strachu nie je v tom, že ho cítime, 

ale v tom, že sa ním necháme paralyzovať. Strach má jednu 
veľkú zbraň - dokáže vyvolávať strašidlá, pretože preludy nás 

spútavajú a hrôza nás vie zraziť na kolená. Ako ďalej pokračuje, 
sám sa stretol s mnohými ľuďmi, ktorí sa snažili nemať strach. 
Strachy prichádzajú a odchádzajú. Preto nemá vo zvyku hovoriť 

ľuďom, aby sa nebáli. Skôr im odporúča, aby sa odvážili i keď 
strach majú. Jeho vlastná skúsenosť s tým je taká, že keď v 
strachu ide a urobí to, čo má, zistí, že sa nič zlé nestalo a všetko 

ostalo iba pri jeho obavách, ktoré sa nenaplnili. Dá sa to? Platí 
to aj pre nás? Aj my môžeme mať takúto skúsenosť vo svojom 

živote? Naše skúsenosti na ceste k Bohu sú poznačené práve 
takýmito strachmi. Vymenujem niektoré, pri ktorých si 
povieme, že toto cítim aj my: nezmýlim sa?, dôjdem do cieľa?, 

čo ak nepresvedčím?, čo ak nezvládnem svoj život?, čo keď 
urobím niečo nesprávne? Čo povedia ľudia? a pod. 

Kľúčom k tomu, aby sme kráčali životom, nie je nemať 
strach, ale vedieť kráčať ďalej, i keď ho máme. Riešením je 
pomenovanie strachov. Iba vtedy s nimi môžeme bojovať. Prečo 

je to dôležité? Lebo strachy sú ako preludy, ktoré nemajú telo a 
preto s nimi nemôžeme bojovať. Akonáhle ich pomenujeme, 
dáme im telo a môžeme s nimi bojovať.  Vtedy sa nemôžeme 

tváriť, že pred nami nič nie je. Pozrime sa na príbeh z evanjelia 
o Ježišovi na rozbúrenom mori a učeníkov, ktorí majú strach v 
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loďke. Keď ho uvidia, tvrdia, že vidia mátohu. Pritom to je 

Kristus. V strachu vidíme nejasne, vidíme výplody našej mysle. 
Pritom to bol Ježiš. A nielenže ich povzbudzuje, aby sa nebáli, 
aby sa vzchopili. Dovolí Petrovi, aby kráčal po mori za ním. A 

čuduj sa svete, Peter to dokáže. Peter vie chodiť po vode ako 
Ježiš až do chvíle, kým nedostane strach. Prišiel vtedy, keď 

sklopil svoj zrak, odvrátil ho od Krista a pozrel sa na more. 
Dostal strach. Strach, ktorý ho zlomil. Koľko strachov máme 
my vo svojom živote? Strachy, ktoré nás paralizujú. Strachy, 

ktorým uveríme, že mnohé nedokážeme či nevieme. Strachy, 
ktoré nás zastavia. Nebojme sa vtedy kráčať ďalej. Aj na skale 

či horskom chodníku sa môžeme báť, ale môžeme aj napriek 
tomu kráčať ďalej. Je tu Kristus, nie mátoha. Prichádza nás 
zachrániť pred nami samými.  

Pýcha je koreňom strachu a úzkosti, keď odmietame 
pokorne spočívať v Božej zvrchovanej starostlivosti. Strach 
zároveň odhaľuje náš nedostatok dôvery a toxickú predstavu, 

že sa môžeme spoľahnúť len sami na seba. Máme strach, 
pretože nemáme vieru v Boha, príliš sa zaoberáme sebou 

samými a strácame kontrolu. 

Modlitba odovzdania 

„Pane Ježišu, potrebujem Ťa. Ďakujem Ti, že si pre mňa 
zomrel na kríži a vstal z mŕtvych. Otváram Ti dvere svojho 
života a prijímam Ťa za svojho Spasiteľa a Pána. Ďakujem Ti, 
že si mi odpustil hriechy a daroval nový život. Ujmi sa 
vedenia môjho života a premieňaj ma, aby som sa stal 
takým, akým ma chceš mať. Amen.“  

Oznamy: 

Stále je možnosť objednať si časopis Slovo na rok 2021 (16,-€/rok), 

Misionár na rok 2021 (14,-€/rok) a zakúpiť jednotlivé kalendáre. 

V sakristii si môžete vyzdvihnúť nové čísla časopisov Slovo a Misionár. 

 
o. Michal 
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